
PROTOKÓŁ Nr XV/20 
z XV sesji Rady Gminy Krypno

z dnia 10 marca 2020r.

XV sesja Rady Gminy Krypno odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Krypnie 
Wielkim w godz. 11.10 do 12.30.

Otwarcia obrad dokonał Przewodniczący Rady Pani Alicja Sienkiewicz-Dawidowska. 
Powitała radnych, sołtysów, Wójta, pracowników Urzędu oraz zaproszonych gości. 
Poinformowała o nagrywaniu i transmitowaniu sesji.

Przewodnicząca Rady, stwierdziła, że w obradach XV sesji udział bierze 12 radnych (nieobecni 
radni: Pan Tomasz Walendziński, Janusz Sienkiewicz, Józef Zalewski) co stanowi ąuorum do 
podejmowania prawomocnych uchwał.

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad XV sesji Rady Gminy.
Do proponowanego porządku obrad nie zgłoszono wniosków. Przewodnicząca przystąpiła do 
rozpoczęcia głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad XV sesji Rady Gminy Krypno.
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych. 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.

Imienna lista głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad XV sesji Rady Gminy Krypno 
stanowi ................10...........................stronę protokołu.

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Gminy.
Do protokołu z XIV sesji Rady Gminy nie zgłoszono uwag i poprawek.
Przewodnicząca przystąpiła do rozpoczęcia głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z XIV 
sesji Rady Gminy Krypno.
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych. 
Protokół przyjęto jednogłośnie.

Imienna lista głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z XIV sesji Rady Gminy Krypno 
stanowi ................11...........................stronę protokołu.

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie od 10 lutego 2020r. do 6 marca 2020r.

Do sprawozdania zgłoszono pytania:
-  Radna Pani Agnieszka Karpiesiuk poprosiła o szczegółowe informacje na temat 

renowacji kapliczki w Bajkach Zalesiu. Zwróciła uwagę na wysoką kwotę zadania 188 
tys. zł, porównując ją  do kwoty renowacji kapliczek przy kościele, gdzie kwota 
oscylowała w granicach 35 tys. zł.

Wójt odpowiedział, że prace renowacyjne przy zabytkach nie są pracami budowlanymi. 
Konserwator wycenił wszystkie prace łącznie na 158 tys. zł. Wszystko robione będzie ręcznie, 
góra kapliczki prawdopodobnie będzie musiała być rozebrana i odbudowana. Prace 
towarzyszące to tablica, ogrodzenie, brama, wycenione na dwadzieścia kilka tys. zł. Po
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renowacji figura zostanie zabezpieczona szybą pancerną. Dodał, że 12 grudnia staliśmy się 
właścicielami tej kapliczki po tym jak prywatny właściciel przekazał nam grunt o powierzchni 
136 m2 na którym znajduje się kapliczka.

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) zmian w budżecie Gminy -  projekt uchwały przedstawił Wójt Pan Marek Stankiewicz. 
Powiedział, że wzrasta kwota wolnych środków o 116 tys. zł. jako nadwyżki środków 
pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczeń emitowanych 
papierów wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych. Środki uwalniane są na 
potrzeby budowy 6 instalacji ogniw fotowoltaicznych na własne potrzeby. Następnie 
przedstawił zwiększenia w planie dochodów: z tytułu wpływów z różnych rozliczeń 
finansowych ( zwrot za energię elektryczną z rozliczenia z zakładam energetycznym w 
Białymstoku), oraz wpływ ze zwrotu podatku VAT od inwestycji pn. „ Wykonanie 
instalacji OZE w budynkach użyteczności publicznej w Gminie Krypno" oraz 
wprowadzenie dotacji ze środków Unii Europejskiej na powyższe zadanie.
Plan wydatków: wprowadzono plan wydatków na wykonanie dokumentacji związanej 
ze stworzeniem kompleksowej oferty turystycznej na planowanym obszarze JST Doliny 
Narwi; dokonano przesunięć między rozdziałami wydatków ( mylnie ujęto zadanie 
inwestycyjne pn. „ Budowa podjazdu dla osób niepełnosprawnych przy budynku 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Krypnie Kościelnym” w rozdziale 80104); 
zwiększono plan wydatków w związku z niewykorzystaniem środków w roku 2019; 
dokonano przesunięć między paragrafami na zakup samochodu do obsługi wodociągów 
oraz wprowadzono plan na zadanie inwestycyjne pn. „Wykonanie instalacji OZE w 
budynkach użyteczności publicznej w Gminie Krypno”.

Do treści uchwały nie zgłoszono pytań.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 12 radnych, za podjęciem uchwały
głosowało 12 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie.

Uchwała Nr XV/93/20 stanow i.........12....... stronę protokołu.

Imienna lista głosowania stanow i............13..........stronę protokołu.

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Krypno na lata 2020-2025 Gminy 
-  projekt uchwały przedstawił Wójt Pan Marek Stankiewicz. Powiedział, że w związku 
z tym, iż aktualizujemy dane o wolnych środkach, to też musimy zaktualizować ta 
uchwałę ponieważ ona też zawiera takie dane. W załączniku nr 1 dokonano aktualizacji 
danych w zakresie zadań bieżących i inwestycyjnych planowanych na rok 2020. 
Zmieniono plan dochodów budżetu na 2020r. w związku ze zwiększeniem kwoty 
wolnych środków przeznaczonych na realizację wydatków na 2020r. Wprowadzono
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przychody z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, 
wynikające z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych ze szczególnymi 
zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach. Zaktualizowano 
również dane dotyczące wykonania budżetu za 2019r. na podstawie złożonych 
sprawozdań Rb za rok 2019.

Do treści uchwały nie zgłoszono pytań.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 12 radnych, za podjęciem uchwały
głosowało 12 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie.

Uchwała Nr XV/94/20 stanow i.........14........stronę protokołu.

Imienna lista głosowania stanow i............15..........stronę protokołu.

c) wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej powiatowi 
monieckiemu na realizację inwestycji dotyczącej rozbudowy odcinka drogi powiatowej 
Nr 1841B na ode. od dr. woj. 671 w kierunku Długołęki -  projekt uchwały przedstawił 
Wójt Pan Marek Stankiewicz. Powiedział, że chodzi o rozbudowę skrzyżowania drogi 
w Krypnie do Długołęki na odcinku 308m, czyli trochę za drogę „stodołową”. 
Dokumentacja wykonywana była przez nas i finansowana w 50% przez Powiat w 2018r. 
W tej chwili Powiat wykonuje pracę nad uzyskaniem zintegrowanego pozwolenia na 
budowę. Władze Powiatu składały ten wniosek w tamtym roku do Funduszu Dróg 
Samorządowych, przy czym wniosek zawierał dwa odcinki, jeden na terenie Kulesz 
Chobotek i ten odcinek wykonywany będzie w tym roku i drugi ten z Krypna do 
Długołęki, który wykonany będzie w tym roku albo na początku przyszłego i 
finansowana w 2021r. Wszystkie wnioski otrzymają dofinansowanie dlatego władze 
Powiatu ogłaszają przetarg na te prace i w związku z tym poproszono nas o wywiązanie 
się z umowy i przedłożenie projektu uchwały intencyjnej w sprawie wyrażenia woli 
udzielenia pomocy finansowej powiatowi w 202 lr. Wartość kosztorysowa tego odcinka 
tj. 585 tys. zł. Połowa środków z Funduszu Dróg Samorządowych to niespełna 300 tys. 
zł do podziału na dwie jednostki i dlatego w uchwale jest 150 tys. zł. Całe skrzyżowanie 
ma być poszerzone czyli 6,5 m. z chodnikiem po stronie prawej jadąc w kierunku 
Długołęki.

-  Wiceprzewodniczący Rady Pan Bogdan Stachurski zapytał czy równoległa droga 
..zagumienna” do drogi przebudowywanej będzie wykonywana w tym samym czasie, 

Wójt odpowiedział, że może być wykonywana w tym samym czasie ale nie w ramach jednej 
inwestycji, ponieważ nie ma możliwości łączenia inwestycji gminnej z powiatową 
jednocześnie. Zamysł jest, aby złożyć wniosek na przebudowę tej drogi w 2021r. i wtedy zgrać 
te dwie inwestycje w tym samym czasie, nie wiem czy się uda. Będziemy musieli wykupić 
grunt od osoby prywatnej, ale przed nami musi zrobić też to Powiat i zakończyć całą procedurę, 
a dopiero po tym, my możemy uruchamiać nasze procedury.
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Przewodnicząca Rady przystąpiła do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 12 radnych, za podjęciem uchwałę
głosowało 12 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie.

Uchwała Nr XV/95/20 stanow i.........16....... stronę protokołu.

Imienna lista głosowania stanow i............17..........stronę protokołu.

d) dopłat do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie gminy Krypno na okres trwania zatwierdzonej taryfy przez organ 

regulacyjny Państwowe Wody Polskie -  projekt uchwały przedstawił Wójt Pan Marek 

Stankiewicz. Powiedział, że taryfy mamy zatwierdzone przez Wody Polskie i będą 

obowiązywały jeszcze przez ponad rok. Stawka za wodę zatwierdzona w naszej Gminie 

to 2,02 zł, i jest ona całkiem realna. Natomiast jeśli chodzi o ścieki, to stawka 

zatwierdzona przez Wody Polskie wynosi 9,50 zł/m3 netto. Aktualnie obowiązująca 

uchwała mówi o tym, że Gmina dopłaca to lm 3 ścieków 5,25zł i mieszkaniec płaci 

4,25zł. Jest to stawka, która od czterech lat dla mieszkańca nie zmieniała się. Nasze 

straty na kanalizacji przekroczyły 400 tys. zł rocznie ze względu na wzrost wszystkich 

cen, i dlatego jest ta uchwała z propozycją dopłaty do lm 3 4,75zł. Powiedział, że 

większość gmin miejskich nie dopłaca do kanalizacji, ze względu na dużą ilość ścieków. 

Nasza gmina jest gminą wiejską i jak na gminę wiejską poziom kanalizacji jest 

zadawalający, ale ma to swoją cenę. Teren jest rozległy, ścieków jest niedużo, w 

związku z czym koszty są duże. Zwrócił się do Rady o podjęcie uchwały.

-  Wiceprzewodniczący Rady Pan Bogdan Stachurski zapytał od kiedy zacznie 

obowiązywać uchwała,

Wójt odpowiedział, że od momentu uprawomocnienia się, czyli po 14 dniach od opublikowania

w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 12 radnych, za podjęciem uchwały
głosowało 11 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Uchwałę podjęto jednogłośnie.

Uchwała Nr XV/96/20 stanow i.........18....... stronę protokołu.

Imienna lista głosowania stanow i............19..........stronę protokołu.

W punkcie tym Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę.
Po przerwie Rada kontynuowała obrady.
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e) rozpatrzenia wniosku mieszkańca gminy Krypno -  projekt uchwały przedstawiła Radna 

Pani Edyta Sztabkowska, członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Radna odczytała 

treść Uchwały wraz z uzasadnieniem.

Po zakończeniu odczytywania uzasadnienia Przewodnicząca oddała głos wnioskodawcy. 

Wnioskodawca Pan Rafał Woźniewski podziękował za udzielenie głosu. Powiedział, że drzewa 

może usunąć, co nie zmieni faktu, że rów w dalszym ciągu będzie się obsuwał i poszerzał. 

Wyraził swoje zdanie mówić, że nie widzi chęci zaangażowania i pomocy. Powiedział, że 

uzasadnienie zostało napisane pod względem prawnym, jednak należałoby na to spojrzeć 

szerzej. Poprosił, aby na sprawę spojrzeć „ludzkim okiem”, a nie prawnym.

Wójt Pan Marek Stankiewicz ustosunkował się do wypowiedzi Pana Rafała Woźniewskiego, 

mówiąc, że spływ wody z jezdni unormowany jest decyzją Starosty Monieckiego w pozwoleniu 

na budowę i zatwierdzeniu operatu wodno-prawnego. Dodatkowo powiedział, że w Gminie są 

cztery miejscowości, gdzie jest taka sama sytuacja, że rów przecina jezdnię i są do niego 

odprowadzane wody z drogi wojewódzkiej. Powiedział również, że przedmiotowy rów został 

wykopany w latach 80 podczas budowy sieci melioracyjnej. Ówczesne prawo, pozwalało 

władzom wydać pozwolenia na budowę rowów melioracyjnych w określonych miejscach z 

możliwością nakładania na właścicieli gruntu obowiązku utrzymywania tych urządzeń, chyba, 

że istnieje Spółka Wodna. W ustawie Prawo wodne, był i jest zapis, że jeżeli rów budowany 

jest na posesji, to nawet płot powinien byś budowany w odległości l,5m od krawędzi rowu. 

Zdarzały się sytuacje, że fragmenty rowu były nakrywane, ale w sytuacji, gdy blisko krawędzi 

stał obiekt budowlany i rów zagrażał budynkowi, w innych przypadkach nikt nie nakrywał 

rowu. My jako samorząd nie możemy samowolnie nakryć rowu, natomiast osoba 

niezadowolona z takiego stanu, może dochodzić swoich racji na drodze sądowej.

W sprawie głos zabrał również Wiceprzewodniczący Rady Pan Bogdan Stachurski. Powiedział, 

że był mieszkańcem Góry, kiedy jeszcze nie było tam asfaltu. Rów istnieje od dawna i ciek 

naturalny wód do rowu był od zawsze. Podkreślił, że rów jest już od ok. 40 lat i na pewno nie 

dojdzie do sytuacji, że rów poszerzy się aż do domu.

Po zakończonych wypowiedziach Przewodnicząca Rady przystąpiła do przeprowadzenia 
glosowania nad projektem uchwały.

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 12 radnych, za podjęciem uchwały 
głosowało 9 radnych, 3 osoby wstrzymały się od głosu. Uchwałę podjęto jednogłośnie.
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Uchwała Nr XV/97/20 stanow i.........20....... stronę protokołu.

Imienna lista głosowania stanow i............21......... stronę protokołu.

f) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2021 r. -  projekt uchwały 

przedstawił Wójt Pan Marek Stankiewicz. Powiedział, że już wiemy, że w roku 2021 

będziemy mieli dużo inwestycji i potrzebowali niemałych środków finansowych. 

Zwrócił się do Rady o nieuchwalanie funduszu sołeckiego, po to, żeby nie rozdrabniać 

wydatków i skupić się na większych zadaniach.

-  Radna Pani Edyta Sztabkowska przypomniała o prośbie skierowanej do sołtysów, w 

sprawie rozeznania, czy mieszkańcy chcą aby fundusz sołecki był.

-  Sołtys wsi Morusy Pan Kazimierz Dziekońki powiedział, że w zależności na co byłby 

przeznaczony taki fundusz. Zaznaczył, że jeśli fundusz przeznaczony byłby na drogi to 

powinien być, natomiast jeśli na coś innego, tak jak teraz, gdzie zadania poprzek rac zały 

wysokość funduszu to nie.

-  Radna Pani Edyta Sztabkowska powiedziała, że w każdej miejscowości jest coś. co 

trzeba byłoby zrobić czy poprawić, przypomniała wcześniejszą decyzję radnych, aby 

fundusz sołecki był co drugi rok. Na wszystkie fundusze sołeckie składa się kwota ok. 

300 tys. zł i jako całość jest to dużo, ale jak rozbijemy to na poszczególne sołectw a, to 

kwota się rozbija. Musimy podjąć decyzję, czy patrzymy na całość gminy, czy nie. 

Dodała, że zawsze w przyszłym roku możemy przywrócić fundusz.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 12 radnych, za podjęciem uchwały
głosowało 8 radnych, 1 radny głosował przeciw, 3 radnych wstrzymało się od głosu. Uchw ałę
podjęto większością głosów.

Uchwała Nr XV/98/20 stanow i.........22....... stronę protokołu.

Imienna lista głosowania stanow i............23......... stronę protokołu.

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych.

-  Wiceprzewodniczący Rady Pan Bogdan Stachurski zapytał o etap przygotowań do 

remontu dróg na terenie Krypna, a w szczególności drogę do Rudy i drogę Góra-Ruda. 

Zapytał, czy w tym roku będą robione prace projektowe i na jaką kwotę.
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Wójt odpowiedział, że nie będą to prace remontowe tylko przebudowa. Powiedział, że w tej 

chwili mamy kartę informacyjną odnośnie ruchu mienia bo w tej chwili jest to bardzo długi 

proces uzyskania decyzji środowiskowej na inwestycję od Krypna do Jaskranki, bo decyzję na 

drogę od Góry do Rudy mamy. Do końca czerwca projektant ma opracować całą dokumentację 

łącznie z planem podziału wykupu gruntów na ten odcinek. Nie mamy analizy finansowej. 

Będziemy rozmawiali z mieszkańcami Góry, aby zrezygnowali z odszkodowań za grunty 

wykupione. W budżecie na projekty dróg mamy ok. 100 tys. zł, przy czym nie chodzi o same 

projekty dróg, tylko w sytuacji kiedy przystąpimy do podziału tych działek i jest ich dużo, 

generuje to duże koszty wykonania tego planu podziału. Pomiędzy Górą a Rudą jest ok. 62 

działek do podziału, na Krypnie nie analizowałem. Chciałbym zrobić całe opracowanie na obie 

drogi ze względu na to, że jeśli w przyszłości chcielibyśmy budować drogę z Krypna do Rudy, 

musimy rozwiązać cały węzeł nad Jaskranką. Będzie to najdroższy element całej drogi, 

ponieważ musimy przebudować trochę rowów, przepustów, zakrętów, zamontować bariery nad 

Jaskranką. Sensowne jest uzyskanie pozwolenia na obie drogi, bo jeśli zaczniemy ich budowę 

mamy 10 lat na ich ukończenie.

-  Przewodnicząca Rady Pani Alicja Sienkiewicz-Dawidowska zapytała o nabór do 

trzeciej edycji programu ochrony wsi województwa podlaskiego. Powiedziała, że w 

poprzednich dwóch edycjach różne sołectwa brały udział bo były informacje na ten 

temat, dlaczego teraz takiej informacji nie otrzymaliśmy, na składanie wniosków był 

okres od 11 lutego do 13 marca. Zapytała czy jakiś wniosek został złożony i na co.

Wójt odpowiedział, że w tym roku będziemy składać dwa wnioski, ponieważ w tym roku nabór 

był podzielony na wnioski inwestycyjne i wnioski bieżące. Na wnioski inwestycyjne trudniej 

jest dostać pieniądze, ponieważ jest tam mniejsza punktacja. Wnioski dwa: jeden na GOK, 

chcemy założyć w nim klimatyzację, której koszt to ok. dwadzieścia kilka tys. zł; drugi wniosek 

chcemy skierować na świetlicę w Peńskich i Kuleszach. W Kuleszach w budynku brakuje 

technicznego wyposażenia, w Peńskich również na wyposażenie. We wniosku premiowany jest 

udział kilku sołectw. GOK dlatego, że sołectwa Krypna Wielkiego i Kościelnego oraz 

Zygmunt; Peńskie to sołectwa Peńskich i Dębiny; Kulesze Chobotki to sołectwa Kulesz 

Chobotek i Morus. Największą punktację otrzymuje się za stroje ludowe, instrumenty różnym 

organizacjom pozarządowym. Zobaczymy jak zostaną ocenione wnioski. Jeśli nam się nie uda, 

będziemy musieli z własnych środków realizować, tylko w mniejszym zakresie.

-  Przewodnicząca Rady Pani Alicja Sienkiewicz-Dawidowska przypomniała o świetlicy 

w Rudzie, w której nie ma żadnego wyposażenia.
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Wójt odpowiedział, że wszędzie czegoś brakuje. Wnioski te są do 30 tys. zł, z czego 

dofinansowanie jest 50%. W świetlicy w Rudzie jesteśmy na etapie bieżącego remontu, żeby 

było można korzystać ze wszystkich pomieszczeń parteru budynku. W kolejnym etapie 

pomyślimy czego tam brakuje i o jakie środki zabiegać. Kończąc dodał, że w Rudzie jest 

większy zakres prac.

Ad.7. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy 
zastępczej za rok 2019. Sprawozdanie przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Krypnie Pani Marta Milewicka -  Roszkowska. Powiedziała, że zgodnie z Ustawą 
o Systemie pieczy zastępczej Wójt do końca marca ma obowiązek przedstawić Radzie Gminy 
takie sprawozdanie. Powiedziała, że w ubiegłym roku, Rada podjęła uchwałę w sprawie 3- 
letniego programu, Gminny Program Wspierania Rodziny na terenie Gminy Krypno na lata 
2019 -  2021 zakłada następujący cel główny: „Wspieranie rodzin przeżywających trudności w 
wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych w procesie przywracania ich zdolności do 
prawidłowego funkcjonowania”. Powiedziała również, że ważne zadanie w tym Programie 
odgrywa asystent rodziny, który w roku 2019 pracował z 7 rodzinami. W ramach Programu 
asystent rodziny i koordynator rodzinnej pieczy zastępczej na rok 2019 wykorzystano 
42.227,58zł (dotacja przekazana przez PUW -  22.627,OOzł, środki własne gminy -  
19.600,58zł). Powyższe środki finansowe zostały wykorzystane na zatrudnienie asystenta 
rodziny. Jeśli w rodzinna nie radzi sobie z codziennymi obowiązkami, można wnioskować o 
przydzielenie asystenta, który pomaga rodzinie w jej codziennym funkcjonowaniu. Program 
realizuje nie tylko GOPS, ale także GOK, Biblioteka, Szkoła i Ośrodek Zdrowia.
Do sprawozdania nie zgłoszono pytań.

Ad. 8. Wolne wnioski.

W punkcie tym głos zabrał Wójt, informując o dwóch sprawach:
1) w sprawie śmieci powiedział, że zmniejszyła się ilość śmieci niesegregowanych. mamy 

więcej odpadów segregowanych. Problemem może być uzyskanie za 2019r. 
odpowiedniego poziomu recyklingu, za rok 2020, przepisy będą jeszcze bardziej 
wymagające. Stawki obowiązujące na terenie naszej gminy, na pewno pokryją koszty 
całego systemu, być może stawka będzie mogła ulec zmniejszeniu. Zaczyna się mówić 
o wprowadzeniu sytemu kaucyjnego za wszystko.

2) w związku z koronawirusem, zaleceniem jest, aby nie organizować imprez masowych 
o ile jest to możliwe i odwołać te zapowiedziane. Nie możemy zatrzymać wirusa, ale 
możemy minimalizować stopień zarażania. Zwrócił się do obecnych o zachowanie 
higieny osobistej i zdrowego rozsądku.

3) zwrócił się również z prośbą do radnych o zorganizowanie we własnym zakresie 
delegacji i wyjazdu do schroniska w Radysach.

-  Radny Pan Marian Cybulko zapytał, czy można byłoby przebudować przepompownie 
ścieków w Długołęce „Warszawa”, żeby uniknąć nieprzyjemnego zapachu w domach 
mieszkańców.
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Wójt odpowiedział, że w projekcie, który realizujemy nie zakładamy budowy nowej 
przepompowni. Odór może pojawiać się dlatego, że ścieki do przepompowni w Długołęce 
spływają z kilku miejscowości. Nie jest to dobre rozwiązanie, ale taki był projekt. Starsze domy, 
nie mają kanalizacji odpowietrznikowej i dlatego taki zapach będzie się pojawiał. My z tym 
walczymy chemią, czyli dodajemy środki chemiczne, które mają odtrącić we wcześniejszych 
etapach odory, nie da się tego precyzyjnie zrobić, ponieważ nie da się obliczyć ile ścieków 
danego dnia wpłynie. Rozważaliśmy, czy wybudowanie jeszcze jednej przepompowni na 
początku Długołęki rozwiązałoby problem, nie ma na to gwarancji. Żeby to zrobić, trzeba 
ponieść duże koszty. Żeby odciąć przepływ ścieków z Zastocza i Peńskich, może pojawić się 
kolejny problem ze zbyt małą ilością ścieków z Długołęki.

Głos zabrała Dyrektor GOK-u Pani Iwona Orłowska. Na początku wypowiedzi podziękowała 
Panu Marianowi Cybulko, Tomaszowi Walendzińskiemu, Zdzisławowi Bierdzio oraz 
Dariuszowi Kitlasowi za wsparcie imprezy z okazji Dnia Kobiet. Pieniądze ze zbiórki zostaną 
przeznaczone na rzecz rehabilitacji Pawła Kaczyńskiego.
Następnie zwróciła się do Rady o podjęcie decyzji w sprawie organizacji tegorocznych „Dni 
Krypna". Powiedziała, że w ubiegłym roku impreza taka nie była organizowana. W związku z 
dynamiczną sytuacją koronawirusa, impreza może być odwołana w każdej chwili, jednak 
organizacja zajmuje dużo więcej czasu. Zwróciła się do Rady o przyznanie dotacji celowej na 
ten cel w wysokości 25 tys. zł do końca kwietnia.

-  Radna Pani Anna Kobeszko zwróciła się z prośbą o postawienie znaków z numerami 
domów na bocznych drogach oraz wycięcie krzaków przy drodze na stare wysypisko.

Wójt odpowiedział, że sprawą znaków zajmiemy się w przyszłym tygodniu, poprosił o 
zgłaszanie takich potrzeb.

-  Przewodnicząca Rady Pani Alicja Sienkiewicz-Dawidowska również zwróciła się z 
prośbą o dostawienie znaku z numerami domów w Rudzie.

Przewodnicząca Rady Pani Alicja Sienkiewicz-Dawidowska złożyła wszystkim sołtysom 
najserdeczniejsze życzenia z okazji Dnia Sołtysa.

W' związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia XV sesji Rady Gminy Krypno 
Przewodnicząca Rady Pani Alicja Sienkiewicz-Dawidowska podziękowała wszystkim za 
udział w sesji i dokonała zamknięcia obrad.

Protokółowała: Beata Giełda.
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